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Zápis z jednání památkové komise RMČ Praha 10, 
které se konalo dne 16. 9. 2021 v budově 

ÚMČ Praha 10 od 17.05 do 18.20 hod. 
 
Přítomní členové komise 
Mgr. Šárka Gandalovičová 
Mgr. Michal Kočí 
Jiří Komrska 
Olga Koumarová 
 
Omluvení členové komise  
Mgr. Barbora Špičáková 
Ing. Tomáš Pek, S.E. 
Ing. Jarmila Bendová 
 
Jednání komise bylo zahájeno v 17.05 hod. 
 
Program jednání 

1. Zahájení a schválení programu 
2. Projednání Zásad dotačního programu MČ Praha 10 pro oblast podpory péče o památkově 

hodnotné nemovité objekty na území MČ Praha 10 na rok 2022 
3. Různé 

 
Průběh jednání památkové komise RMČ Praha 10 
 
Na úvod jednání nechala Mgr. Gandalovičová hlasovat o programu jednání komise. 
 
Výsledek hlasování o programu jednání: 
pro: 4 
proti: 0 
zdržel se: 0 
Program jednání komise byl schválen. 
 
Dále nechala Mgr. Gandalovičová otevřela diskuzi k dalšímu bodu jednání, kterým se stal dotační 
program pro oblast podpory péče o památkově hodnotné nemovité objekty na území MČ Praha 10. 
Jak uvedla, všichni členové měli možnost se s předložením zněním programu seznámit a vznést své 
připomínky. Vzhledem k tomu, že v diskuzi nevyslovily žádné podstatné námitky, navázalo 
bezprostředně samotné hlasování o stanovisku ve znění: „Památková komise rady městské části 
Praha 10 doporučuje radě MČ Praha 10 ke schválení a vyhlášení znění Zásad dotačního programu pro 
oblast podpory péče o památkově hodnotné nemovité objekty na území městské části Praha 10 na 
rok 2022, v aktualizovaném znění, které bylo projednáno na zasedání komise dne 16. 9. 2021.“ 

Výsledek hlasování o navrženém stanovisku: 
pro: 4 
proti: 0 
zdržel se: 0 
Stanovisko komise bylo schváleno. 
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Po otevření následujícího bodu 3. se o slovo přihlásil Mgr. Kočí a vedle dotazu na současný stav 
průběhu průzkumu malešické usedlosti rovněž shrnul dosavadní dynamické dění okolo tvorby návrhů 
na budoucí využití budov malešického dvora. Zejména s radní Mgr. Milenou Johnovou, které je 
vedeno ze strany MČ Praha 10. Doporučil také, aby došlo ke sjednocení postojů a proto se přiklonil 
k možnosti přizvat na další jednání příslušné volené zástupce, do jejichž gesce zpracování koncepce 
spadá, tedy především Ing. Milana Maršálka a MgA. Davida Kašpara. Mgr. Gandalovičová se zastavila 
u otázky, co může MČ Praha 10 ovlivnit ve věci budoucího využití a jaké jsou její šance při jednání 
s Magistrátem hl. m. Prahy, který je vlastníkem všech předmětných nemovitostí a investorem 
zamýšlených úprav. Mgr. Kočí navázal poukazem na to, že budoucí využití by mělo být zejména 
v souladu se zájmy MČ Praha 10 a sám by o současných úvahách, jakožto radní pro sociální oblast, byl 
spraven více. Předsedkyně Mgr. Gandalovičová ve shodě s dalšími členy nechala proto hlasovat o 
schválení požadavku, aby byli na nejbližší jednání přizvání oba jmenovaní zastupitelé, předložena 
současná koncepce, s níž se vstupuje za MČ Praha 10 do jednání s Magistrátem hl. m. Prahy a na 
některém budoucím jednání komise také představeny dosavadní výsledky probíhajícího průzkumu 
hlavní budovy dvora, známé jako malešický zámek. 
 
Výsledek hlasování o navrženém požadavku komise: 
pro: 4 
proti: 0 
zdržel se: 0 
Požadavek komise byl schválen. 
 
Dále v pokračující diskuzi zmínil svůj požadavek J. Komrska v podobné souvislosti, aby stejně tak byli 
členové komise zpraveni o současném dění okolo vily Karla Čapka a výsledcích dosavadních jednání. 
Předsedkyně Mgr. Gandalovičová připojila návrh, aby byli při té příležitosti také podrobně zpraveni o 
nevyhnutelnosti promýšlených zásahů v suterénu vily a měli možnost seznámit se s argumenty, 
kterými jsou bourací práce obhajovány. V tomto smyslu bylo zahájeno také hlasování o druhém 
požadavku členů komise na objasnění obou okruhů otázek. 
 
Výsledek hlasování o navrženém druhém požadavku komise: 
pro: 4 
proti: 0 
zdržel se: 0 
Druhý požadavek komise byl schválen. 
 
Poslední otázka, které se dotkl závěrečný bod jednání, byl pokračující neutěšený stav nepovoleně 
bouraného domu na adrese Na Šafránce 12. O. Koumarová navrhla, aby se v této věci opětovně 
vznesl dotaz na vedoucího odboru stavebního. Vzhledem k omezeným možnostem komise věc 
ovlivnit, nebylo o následném postupu rozhodnuto a diskuze poté byla uzavřena. 
 
Jednání komise bylo ukončeno v 18.20 hod. 
 
 
podpis předsedkyně 
Mgr. Šárka Gandalovičová 
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podpis tajemníka 
Ing.arch. Jan Vašek 

 
 
Zápis byl vyhotoven dne 20. 9. 2021. 

 
 

Přílohy 
 
1) prezenční listina 


